

ကန့်သတ်

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ (၂၇.၉.၂၀၁၂)
ရက်နေ့တွင် နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးစိုင်းတင်ဦး တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၅)ဖြစ်ပါတယ်။နမ့်ခမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းတင်ဦး
ရဲ့ အဆိုကိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းတင်ဦး၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်
လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးကို ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ
ကျန်းမာချမ်းသာပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းရင်းနဲ့ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။
ကျွန်တော်ကတော့ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးစိုင်းတင်ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော် တင်သွင်းမယ့် အဆိုကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း
ဖမ်းဆီး ရမိသော သစ်လုံးများ၊ သစ်ခွဲသားများ၊ ကိုင်းဖျား၊ ကိုင်းနားများနှင့် သစ်ငုတ်တိုများကို
ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ဘဏ္ဍာတော်ရန်ပုံငွေအဖြစ် ပေးသွင်းနိုင်ရန် အဆိုကိုတင်သွင်းထား
ပါသည်။ ရှမ်းပြည်နယ်သည် သစ်တော၊ သယံဇာတအလွန်ပင်ပေါများသော ပြည်နယ်တစ်ခုပင်
ဖြစ်ပါတယ်။ သစ်ပေါများသည်နှင့်အညီ သစ်များကို ခုတ်လှဲပြီး သစ်ငုတ်တိုများ၊ သစ်ခွဲသားများ
အဖြစ် ပြည်တွင်း၌ အသုံးပြုရန်အတွက် သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရန်အတွက်
သော်လည်းကောင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင် နေကြပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရထံ ခွင့်ပြုချက်
တောင်းခံပြီး သစ်ပင်ခုတ်လှဲ၊ တောခုတ်၊ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းရှင်များနှင့်
ကုမ္ပဏီများရှိသကဲ့သို့ မတရားသော ဝိသမ္မလောဘများဖြင့် သစ်ခုတ်၍ သယ်ယူနေလျက်
ရှိသည် များကို သိရှိ၊ တွေ့ရှိ နေရပါတယ်။ မှောင်ခိုနည်းလမ်းဖြင့် သစ်များကို ခုတ်ထွင်နေမှု
ကြောင့် သစ်တော ထိန်းသိမ်းမှုကို ပျက်ပြားစေပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကိုလည်း ထိခိုက်
ပျက်စီးစေသည့်အပြင် နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာတော် ရန်ပုံငွေရရှိမှုကိုလည်း လျော့နည်းစေပါ
တယ်။ မည်သို့ပင် လုပ်ဆောင်နေစေကာမူ သစ်ခုတ်၊ သစ်ထုတ်၍ သယ်ယူပို့ဆောင်နေခြင်း
ကြောင့် သစ်တောပြုန်းတီးမှု အကျိုးဆက်များဖြစ်သော ဒေသခံပြည်သူများ၏ သဘာဝ
ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်ပျက်စီးခြင်း၊ လမ်းတံတားများ ပျက်စီးယိုယွင်းခြင်းစသည့် အခက်အခဲ
များကို မုချဧကန်ကြုံတွေ့ ခံစားနေရသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။

ကန့်သတ်

၂

သို့ဖြစ်ပါ၍ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဖမ်းဆီးရမိသော သစ်လုံးများ၊ သစ်ခွဲသားများ၊ ကိုင်းဖျားကိုင်းနားများနှင့် သစ်ငုတ်တိုများကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ဘဏ္ဍာတော်ရန်ပုံငွေ အဖြစ် ပေးသွင်းနိုင်မည်ဆိုလျှင် ရရှိသော ရန်ပုံငွေများဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံ ပြည်သူလူထုများ၏ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် လူနေမှုဘဝကို ပြန်လည်ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း အလေးအနက်တိုက်တွန်းရင်း ဤအဆိုကို တင်သွင်း လိုက်ရပါတယ်။ ကျေးဇူး အများကြီးတင်ပါတယ်။ [သြဘာသံများ]

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို ထောက်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဦးစိုင်းခမ်းကျော်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံး မင်္ဂလာ ပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သ အပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းခမ်းကျော် ဖြစ်ပါတယ်။ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းတင်ဦး တင်သွင်းသော ရှမ်းပြည်နယ်ထဲတွင် ဖမ်းဆီးရမိသော သစ်လုံးများ၊ သစ်ခွဲသားများ၊ ကိုင်းဖျားကိုင်းနားများနှင့် သစ်ငုတ်တိုများကို ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရ၏ ဘဏ္ဍာတော် ရန်ပုံငွေအဖြစ် ပေးသွင်းရန်အဆို လွှတ်တော်ထဲမှ ဆွေးနွေးဖို့အတွက် ထောက်ခံအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကျေးဇူး တင်ပါတယ်။ [သြဘာသံများ]

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဦးစိုင်းတင်ဦး တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုမှာ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဖမ်းဆီးရမိသော သစ်လုံးများ၊ သစ်ခွဲသားများ၊ ကိုင်းဖျားကိုင်းနားများနှင့် သစ်ငုတ်တိုများကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေ အဖြစ် ပေးသွင်းရန် ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုအဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို ရယူပါ့မယ်။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က-

“သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။”

[၃ ကြိမ် တိုင်တိုင် မေးပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။]

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောမတူသည့်ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါသလား ခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်မရှိတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းတင်ဦးရဲ့ အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။ | သြဘာသံများ |

ကန့်သတ်

အဆိုကို ၂၀၁၂ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်၊ သောကြာနေ့မှာ ဆွေးနွေးပါ့မယ်။ ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါမှာ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် စတုတ္ထနေ့(၂၈.၉.၂၀၁၂)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ မေးခွန်းများ မေးမြန်းခြင်း အစီအစဉ် ပြီးဆုံးပါပြီ။ အစီအစဉ်(၆) ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းတင်ဦး၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)၏ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဖမ်းဆီးရမိသော သစ်လုံးများ၊ သစ်ခွဲသားများ၊ ကိုင်းဖျား၊ ကိုင်းနားများနှင့် သစ်ငုတ်တိုများကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ဘဏ္ဍာငွေ၊ ရန်ပုံငွေအဖြစ် ပေးသွင်းရန် အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ အမည်စာရင်း တင်သွင်းထားပါတယ်။ အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းခမ်းကျော် ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းခမ်းကျော်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာ ပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သ အပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းခမ်းကျော် ဖြစ်ပါတယ်။ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းတင်ဦး တင်သွင်းသော ရှမ်းပြည်နယ်ထဲတွင် ဖမ်းဆီးရမိသော သစ်လုံးများ၊ သစ်ခွဲသားများ၊ ကိုင်းဖျား၊ ကိုင်းနားများနှင့် သစ်ငုတ်တို များကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ဘဏ္ဍာတော်ရန်ပုံငွေအဖြစ် ပေးသွင်းရန် အဆိုကို ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းတင်ဦး တင်သွင်းသောအဆိုမှာ ဇယား(၁)၊ ဥပဒေပြုခွင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ စီမံခန့်ခွဲပိုင်ခွင့်တွင် ပါရှိနေပါသောလည်း နိုင်ငံရပ်ခြားနှင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားခြင်း မဟုတ်သော သစ်တောများကို ပြုစုပျိုးထောင်ခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ စနစ်တကျခုတ်လှဲ၊ ခွဲစိပ်၊ သယ်ဆောင်

ခြင်း ပြည်နယ်အတွင်း အသုံးပြုရန် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်း၊ တရားမဝင်လုပ်ဆောင်နေသော ကိစ္စများကို ဥပဒေနှင့်အညီ တားဆီးခြင်း၊ အရေးယူခြင်း စသောကိစ္စများအား ပြည်နယ် အစိုးရရဲ့ စီမံခန့်ခွဲ ခွင့်များသာ ဖြစ်သင့်သည်ဟု ထင်မြင်မိပါတယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ မူလအဆိုတွင် ပါဝင်သော သစ်များကို ခုတ်လှဲ၊ ခွဲစိပ်၊ သယ်ယူခြင်းများကြောင့် သစ်တောများ ပြုန်းတီးခြင်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်များ ပျက်စီးခြင်း၊ ရာသီဥတုများဖောက်ပြန်ခြင်း၊ လမ်းတံတားများ ပျက်စီးခြင်း စသည့် ဆိုးကျိုးများကို ဒေသခံပြည်သူများကသာ ခါးစည်း၍ ခံစားနေကြရပါတယ်။ အဲ့ဒါကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများရဲ့ နစ်နာမှုများကို အစားထိုးပြန်လည် ကုစားပေးနိုင်ရန်အတွက်နဲ့ ၎င်းတို့ရဲ့ လူနေမှု ဘဝများကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဖြည့်ဆည်း ပေးနိုင်ရန်အတွက် အရေးကြီးလှပါတယ်။ အဲ့ဒါအပြင် နိုင်ငံပိုင်ပစ္စည်းများခိုးယူ၊ အလွဲသုံးစား ခံရခြင်း၊ တရားမဝင် ခုတ်ယူသယ်ဆောင် ရောင်းချခြင်း၊ လာဘ်ပေး၊ လာဘ်ယူမှုများ ပြုလုပ်ခြင်းစတဲ့ နိုင်ငံအတွက် အကျိုးမဲ့ကိစ္စတွေကို ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရန် ဒေသခံပြည်သူ လူထုများရဲ့ ပိုင်ရှင်စိတ်ဓါတ်နဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုတဲ့ စိတ်ဓါတ်ရှိမှသာ အောင်မြင်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီး မျက်မှောက်ကမ္ဘာ့ရေးရာ တွင်လည်း ဖွံ့ဖြိုးပြီးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုလမ်းကြောင်းပေါ်သို့ တက်လှမ်းနေသော ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများရဲ့ ထက်ဝက်ကျော်သော နိုင်ငံများမှာ ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှု လျော့ချခြင်းဆိုတဲ့ Decentralization ကို ဆောင်ရွက်နေ ကြပါတယ်။ ဗဟိုအစိုးရရဲ့ သိပ်သည်းမှုကို လျော့ချခြင်း၊ ဒေသန္တရအစိုးရရဲ့ တာဝန်ခံမှုနှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ပို၍ပေးအပ်ခြင်း၊ လုပ်ငန်းများကို ကိုယ်စားလှယ်အပ် လုပ်ကိုင် စေခြင်းများကို နိုင်ငံရေး ဖြေလျော့မှု၊ စီမံခန့်ခွဲရေး ဖြေလျော့မှုနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဖြေလျော့မှု များဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေကြပါတယ်။ အဲ့ဒီလိုဘာကြောင့် ဆောင်ရွက် နေကြသလဲ ဆိုတော့ ပြည်သူ့ကောင်းကျိုးချမ်းသာများကို ဆောင်ရွက်ရာမှာ ဒေသခံများရဲ့ ကျေနပ်မှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနဲ့ ထိရောက်ထက်မြက်မှုကို ပိုပြီးရရှိလိုခြင်းသာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆောင်ရွက် နေကြတဲ့အတိုင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ အောင်မြင်မှုများ ရရှိနေကြကြောင်းကိုလည်း လေ့လာ သိရှိရ ပါတယ်။ အဲ့ဒီလိုပြည်သူ့ ကောင်းကျိုးချမ်းသာများကို ဆောင်ရွက်ရာမှာ ထိရောက်ထက်မြက်မှု ပို၍ပို၍ရှိမှသာ ပြည်သူ့အကျိုး၊ ပြည်နယ်အကျိုး၊ ပြည်ထောင်စုကြီးရဲ့ အကျိုးကို ဆထက်ထမ်းပိုး သယ်ပိုးရာရောက်မှာ ဖြစ်ပါကြောင်း နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းတင်ဦး တင်သွင်းတဲ့

ကန့်သတ်

၅

ရှမ်းပြည်နယ်ထဲတွင် ဖမ်းဆီးရမိသော သစ်လုံးများ၊ သစ်ခွဲသားများ၊ ကိုင်းဖျား၊ ကိုင်းနားများနှင့် သစ်ငုတ်တိုများကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ ဘဏ္ဍာတော် ရန်ပုံငွေအဖြစ် ပေးသွင်းရန်အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံဆွေးနွေး တင်ပြ အပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင် ပါတယ်။ (ဩဘာသံများ)

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ညောင်ရွှေမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါက်တာ ထွန်းအောင်ကို ဖိတ်ခေါ် ပါတယ်။

ဒေါက်တာထွန်းအောင်၊ ညောင်ရွှေမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီး များ၊ ဧည့်သည်တော်များကို မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ညောင်ရွှေမြို့နယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာထွန်းအောင် ဖြစ်ပါတယ်။ ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား ကျွန်တော့်အနေနဲ့ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းတင်ဦး တင်သွင်းတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဖမ်းဆီးရမိသော သစ်လုံးများ၊ သစ်ခွဲသားများ၊ ကိုင်းဖျား၊ ကိုင်းနားများနှင့် သစ်ငုတ်တိုများကို ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရ၏ ဘဏ္ဍာ ရန်ပုံငွေအဖြစ် ပေးသွင်းရန် အဆိုကို ဆက်စပ်ပြီးတော့မှ ဆွေးနွေးတင်ပြ သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနဲ့ ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများ ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်ဟာ မြေဧရိယာကျယ်ဝန်းပြီး သစ်တောဧရိယာ မြောက်များစွာရှိတဲ့ ပြည်နယ် တစ်ခုဖြစ်တဲ့အတွက် သစ်တောနှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများကိုလည်း ပြည်နယ်ထွက်ကုန် တစ်ခုအဖြစ် ထုတ်လုပ်နေပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများဖြစ်တဲ့ သစ်၊ သစ်ခွဲသားများ၊ ချောတိုင်၊ သစ်စည်း၊ အင်တွဲ၊ ပွဲညက်၊ ထင်းရှူး၊ ထင်းရှူးဆီအစရှိသော ပစ္စည်းများဟာ မရှိမဖြစ် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်ရာမှာ အဓိကကုန်ကြမ်းများ ဖြစ်နေပါတယ်။ ဤကဲ့သို့ သစ်တောနှင့် သစ်တောထွက် ပစ္စည်းများကို ကုမ္ပဏီများအား သစ်တောဥပဒေနဲ့ အညီထုတ်လုပ်ရောင်းချခွင့်ပြုရေး ဘဏ္ဍာငွေ အမြောက်အများ ရရှိစေပြီးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ထိုကဲ့သို့ သစ်တောနှင့် ပတ်သက်ပြီး သစ်တော ဥပဒေနဲ့အညီ ထုတ်လုပ်ရောင်းချ ခွင့်ပြုထားသော်လည်း ဝိဿမလောဘသားများဟာ သစ်များနှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများကို တရားမဝင်သယ်ယူရောင်းဝယ် ထုတ်လုပ်နေမှုကြောင့်

ကန့်သတ်

သစ်တောများ များစွာပြုန်းတီးလာခြင်းများ၊ ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများ များစွာ ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ပါတယ်။ ဒေသခံကျေးလက် လူထုများကလည်း အသုံးပြုရန်အတွက် သစ်များကို ဝယ်ယူလိုသော်လည်း ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်ပြီး ဝယ်ယူရန် ခက်ခဲမှုများကြောင့် ဝယ်ယူနိုင်ခြင်းမရှိပဲ အလွယ်တကူရသော ရွှာအနီးရှိ သစ်ပင်များကိုသာ ထုတ်ယူသုံးစွဲနေရသဖြင့် ကျေးရွာ အနီးတွင်လည်း သစ်ပင်များ ပြုန်းတီးလာရပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ ကိုယ်စားလှယ် တော်ကြီးများ ခင်ဗျား။ ဤကဲ့သို့ ကျေးလက်ပြည်သူများ သစ်တောနှင့် သစ်တောထွက် ပစ္စည်းများကို ထိုက်သင့်သော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ဝယ်ယူသုံးစွဲနိုင်မည့် နည်းလမ်းများကို ရှာဖွေ ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ပါက ကျေးရွာထင်းနှင့် သစ်တောစိုက်ခင်းများ ပိုမိုတိုးတက်အောင်မြင် လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ထိုကဲ့သို့ ပြည်သူများက သစ်နှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ အလွယ်တကူ ဝယ်ယူရရှိနိုင်ရေး သစ်တောပြုန်းတီးမှုလျော့ပါးရေးကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူ ပြုမည့် နည်းလမ်းတစ်သွယ်ကတော့ ဖမ်းဆီးရမိတဲ့ သစ်သားများ၊ သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ကို ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာအဖြစ် ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ပါက ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ တိုးတက် လာစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဤကဲ့သို့ တရားမဝင်သစ်များ ဖမ်းဆီးရမိမှုများ အောင်မြင်လာစေရန် ပြည်သူလူထုများကလည်းပဲ တစ်ဖက် တစ်လမ်းမှ သတင်းပေးမှ ကူညီလျက်ရှိပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူလူထုမှ မျှော်လင့်ခြင်းဟာ ခရီးမှ ပြန်လာတဲ့ မိခင်ကို စောင့်မျှော်နေတဲ့ ကလေးဟာ မိခင်ရဲ့နို့ကို အာသာပြင်းစွာ သောက်စို့ လိုတဲ့ ရင်သွေးငယ်ရဲ့ ငိုကြွေးတမ်းတမှုဟာ မိခင်နို့သောက်စို့လိုက်ရတဲ့အခါမှာ ကျေနပ်နှစ်သိမ့်ပြီး မိခင်မှာလည်း ခန္ဓာပီတိ ဝမ်းဆီထိ သကဲ့သို့ အိစက်ညက်ညောတဲ့ ပီတိအဟုန်ကို ခံစားရသလို၊ ပြည်သူများရဲ့ မိခင်သဖွယ်ဖြစ်တဲ့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည်လည်း ရင်သွေးငယ်ရဲ့ လိုအင်ဆန္ဒကို ဖြည့်ဆည်းပြီး ရလာတဲ့ ပီတိအဟုန်များသို့ ခံစားနိုင်စေရန် အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် လုပ်ပေး နိုင်သော ကာလတွင် လုပ်နိုင်သလောက် ကောင်းသထက်ကောင်းအောင် လုပ်ဆောင်ပေးနိုင် ရေးအတွက် ဒီနေ့ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းတင်ဦး တင်သွင်းသော ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဖမ်းဆီးရမိသော သစ်လုံး၊ သစ်ခွဲသားများ၊ ကိုင်းဖျားကိုင်းနားများနှင့် သစ်ငုတ်တိုများကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ ရန်ပုံငွေအဖြစ် ပေးသွင်း နိုင်ရန် အဆိုကို တိုက်တွန်းဆွေးနွေး တင်ပြရင်း ကျွန်တော့်၏ ဆွေးနွေးချက်ကို နိဂုံးချုပ် အဆုံးသတ်အပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။ [သြဘာသံများ]

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို ကိုယ်စားလှယ်နှစ်ဦးက ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းဆာလူ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဝန်ကြီး။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဧည့်သည်တော်များခင်ဗျား။ နမ့်ခမ်း မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ဦးစိုင်းတင်ဦး တင်သွင်းသော အဆိုနဲ့ ပတ်သက်၍ ကျွန်တော် ရှမ်းပြည်နယ်သစ်တောရေးရာလုပ်ငန်း တွဲဖက်တာဝန်ယူရသော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး ဝန်ကြီး ဦးစိုင်းဆာလူမှ ရှင်းလင်းတင်ပြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ၂၀၁၁-၂၀၁၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် တရားမဝင် ကျွန်း၊ သစ်မာ၊ အခြားသစ်လုံး ၃၃၈၆၊ ၃၂တန်၊ ကျွန်း၊ သစ်မာ၊ အခြားခွဲသား ၁၇၄၇၊ ၃၅ တန်ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ ပါတယ်။ ၂၀၁၂ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လကုန်အထိ ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ကျွန်း၊ သစ်မာ၊ အခြားသစ်လုံး ၃၅၀၇၊ ၆၇တန်၊ ကျွန်း၊ သစ်မာ၊ အခြားခွဲသား ၉၉၄၊ ၆၂တန် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပါတယ်။ ဖမ်းဆီးရမိ သည့်သစ်လုံးနှင့် သစ်ခွဲသားများအား သစ်တောရေးရာဦးစီးဌာန၊ သစ်တောဦးစီးဌာန၏ သစ်တောဥပဒေ လုပ်ထုံး လုပ်နည်း၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ပြည်ပရောင်းတန်းဝင် သစ်နှင့် သစ်ခွဲသားများအား မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်းသို့ လွှဲပြောင်းအပ်နှံခြင်း၊ လေလံတင်ရောင်းချခြင်းနှင့် ဒေသအတွင်း ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းဖြင့်ရောင်းချခြင်း ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ- ၂၅၄(က)အရ ဇယား(၅)တွင် တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်များက ကောက်ခံသည့် အခွန်အခများအား အောက်ပါ အတိုင်း ပြဋ္ဌာန်းထားရှိပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

[ဇယား(၅)အပိုဒ်၁၂(က)တွင် ကျွန်းနှင့် သတ်မှတ်သော သစ်မာများမှအပ ကျန်သစ် များပေါ်တွင် ကောက်ခံသည့် အခွန်၊ သစ်တောဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်းတို့၏ ၁၉၉၇ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ(၇)ရက်နေ့တွင် ညှိနှိုင်းသဘောတူညီချက်အရ သစ်မာ အုပ်စု၌ သစ်မျိုး(၆)မျိုး၊ အုပ်စု(၂)၌ သစ်မျိုး(၂၆)မျိုး၊ အုပ်စု(၃)၌ သစ်မျိုး(၂၃)မျိုး၊ အုပ်စု(၄)၌ သစ်မျိုး(၂၇)မျိုး၊ အုပ်စု(၅)၌ သစ်မျိုး (၁၁)မျိုးနှင့် အခြားသစ်မာမျိုးများတွင် ပါဝင်သည့် သစ်မျိုး(၇၃)မျိုး၊ စုစုပေါင်း (၁၅၅) မျိုးတွင် မပါဝင်သည့် သစ်များကို ကျန်သစ်များဟု သတ်မှတ်ဆိုလိုပါကြောင်း။]

သို့ပါ၍ ရှမ်းပြည်နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဖမ်းဆီးရမိသော ကျွန်း၊ သစ်မာနှင့် အခြား သစ်လုံး၊ သစ်ခွဲသားများအား ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ကောက်ခံ ရရှိသည့် အခွန်အခ များအား ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေသို့ ပေးသွင်းလျက်ရှိပါကြောင်းနှင့် ဦးစိုင်းတင်ဦး နမ့်ခမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ တင်သွင်းသည့် အဆိုသည် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ ညီညွတ်မှု မရှိပါဟု ယူဆပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုရှင် ဦးစိုင်းတင်ဦး ကနေပြီးတော့မှ ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးဖို့ ရှိရင် ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းတင်ဦး၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ အားလုံးပဲ မင်္ဂလာပါ ခင်ဗျား။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးကို ကျန်းမာ၊ ချမ်းသာကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းရင်းနဲ့ နှုတ်ခွန်းဆက်သ အပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်ရဲ့ အဆိုကို ရှင်းလင်းပေးပါသော ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ဦးစိုင်းဆာလူကို အထူးပဲ ကျေးဇူးတင် ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော် ဒီအဆိုကို တင်သွင်းရခြင်းသည် ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်း၌ သစ်ခုတ်လှဲ၍ သယ်ယူပို့ဆောင်ကြသည့်အတွက်ကြောင့် မှီတင်းနေထိုင်ကြတဲ့ ဒေသခံ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူလူထုတို့ရဲ့ ကြုံတွေ့ခံစားနေကြရသော သစ်တော ပြုန်းတီးမှုရဲ့ အကျိုး ရလဒ်ဖြစ်တဲ့ သစ်တောထိန်းသိမ်းမှု ပျက်စီးစေခြင်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပျက်စီး ဆုတ်ယုတ်စေခြင်းနှင့် လမ်းတံတားများ ပျက်စီးစေခြင်းတို့ကို ပြန်လည်ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် ပြည်နယ်အကျိုးတို့အတွက်သာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအဆိုသည် ခုနက ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ရှင်းလင်းထားသည့်အတိုင်း အခြေခံဥပဒေနှင့် မညီညွတ်သည့်အတွက် ကြောင့် ကျွန်တော့်ရဲ့အဆိုကို မှတ်တမ်းတင်ထားသင့်တယ်လို့ ကျွန်တော်ထင်မြင်ယူဆ မိပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင် ပါတယ်။ [ဩဘာသံများ]

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဒီအဆိုဟာ ဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်တော်တို့ တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ် များက ကောက်ခံရမည့် အခွန်အခများ၊ ဇယား(၅) မှာလည်းပဲ တိကျစွာ ဖော်ပြထားပြီးဖြစ်တဲ့ အပြင် အဆိုရှင်က နေပြီးတော့မှ ဒီအဆိုကို မှတ်တမ်းတင်ဖို့အတွက် တင်ပြတဲ့အတွက် ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်း ဖမ်းဆီးရမိတဲ့ သစ်လုံးများ၊ သစ်ခွဲသားများ၊ ကိုင်းဖျားကိုင်းနားများနှင့် သစ်ငုတ်တိုများကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအဖြစ် ပေးသွင်းရန် အဆိုကို ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ရန်

ကန့်သတ်

၉

“သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။”

[၃ ကြိမ် တိုင်တိုင် မေးပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။]

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူတဲ့အတွက် အဆိုကို မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

[သြဘာသံများ]

ကန့်သတ်